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عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها مجلس 
شورای اســامی از بررسی طرحی دو فوریتی در 
مجلس برای حل مشکل عدم اعطای وام فرزند 

آوری به مشمولان غایب خبر داد. 
یکی از مهم ترین موضوعات برای در بحث شروع زندگی و 
ازدواج جوانان، اعطای کمک های مالی دولت به جوانان است. 
مجلس با رویکرد حمایت از ازدواج جوانان و همچنین فرزندآوری 
مزدوجین، اقدام به افزایش چشم گیر وام ازدواج و همچنین دو 
پله ای کردن وام ازدواج کرد. در دیگر اقدامات مجلس شورای 
اسلامی در جهت تقویت جایگاه خانواده و حمایت از فرزندآوری، 
تسهیلاتی تحت عنوان وام فرزندآوری نیز به تبصره ۱۶ قانون 

بودجه اضافه شد که تا پیش از این سابقه نداشته است.

همه این اقدامات در جهت حمایت از تشکیل خانواده شکل 
گرفته است تا بتواند کمی از مشکلات مختلف جوانان را برای 
شروع زندگی و همچنین فرزندآوری کاهش دهد. با این وجود 
طی هفته اخیر خبرهایی مبنی بر عدم اعطای وام وام فرزندآوری 
به سربازی نرفته ها در رسانه منتشر شد که حواشی بسیاری را 

در پی داشته است.
ابوالفضل ابوترابی عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 
مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با خبرنگار مهر در واکنش 
به خبر عدم اعطای وام فرزندآوری به مشمولان غایب خدمت 
نظام وظیفه عمومی گفت: در کمیسیون امور داخلی کشور و 
شوراها در حال تدوین یک آئین نامه دو فوریتی هستیم تا مشکل 
عدم اعطای وام فرزندآوری به مشمولان غایب خدمت نظام 

وظیفه عمومی را حل و فصل کنیم.
وی در ادامه بیان کرد: این طرح دو فوریتی که در مجلس در 
حال بررسی است تا این مشکل را برطرف کند. عدم اعطای 

وام خلاف قانون حمایــت از خانواده که در مجلس تصویب 
شده نیســت زیرا در کشور ما برای عدم انجام خدمت وظیفه 
عمومــی محدودیت هایی وجود دارد، از ســوی دیگر نیروی 
انتظامی بخشنامه هایی به بانک ها زده و اعلام کرده که تمام این 

محدودیت ها باید برای مشمولان غایب اعمال شود.
این عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها مجلس با اشاره 
به اینکه چون در حال حاضر تعداد سربازان کاهش پیدا کرده 
ستاد کل این بخشنامه را صادر کرده است اضافه کرد: ولی از 
ســوی دیگر باید به این نکته توجه کرد که کسی که ۲ الی ۳ 
بچه دارد به درد سربازی و نیروهای مسلح نمی خورد. در حال 
حاضر در کشور شرایطی را داریم که به کسانی که ۳ فرزند دارند 
باید جایزه و مدال بدهیم نه اینکه برای آنها محدودیت هم ایجاد 

کنیم. این نماینده مجلس یازدهم اضافه کرد: در طرح دو فوریتی 
فعلی درصدد هستیم امتیازاتی را به صورت قانونی به سربازان 
غایب دارای ۲ الی ۳ فرزند اعطا کنیم و این مشمولان غایب را 
از انجام یک سری تکالیف از جمله بحث عدم اعطای وام فرزند 

آوری و … معاف کنیم.
ابوترابی بیان کرد: در مجلس درصدد هستیم به این افراد وام و 
سایر معافیت ها را اعطا کنیم تا در این شرایط اقتصادی سخت 
امور زندگی آنها تسهیل شود.گفتنی است، نمایندگان کمیسیون 
امور داخلی کشور و شوراها با مطلع شدن از این اقدام بانک ها 
طرحی دو فوریتی آماده کرده و در صف بررسی در صحن علنی 
مجلس شورای اسلامی قرار داده اند تا مشکل عدم اعطای وام 

فرزند آوری به مشمولان غایب حل و فصل شود.

سرپرست شرکت شهر فرودگاهی امام خمینی از افزایش ۸۸ درصدی تعداد مسافران 
هوایی تا پایان آذر ۱۴۰۱ خبر داد.

سعید چلندری افزود: بیش از ۵ میلیون و ۳۰۰ هزار مسافر در ۹ ماه گذشته از ۴۷ مقصد و به ۲۶ کشور اعزام و 
پذیرش شده اند که از این تعداد حدود ۲ میلیون و ۶۱۷ هزار مسافر ورودی و ۲ میلیون و ۶۹۰ هزار مسافر خروجی 

بوده اند. وی تعداد پرواز های ۹ ماه گذشته را بیش از ۳۵ هزار و ۴۰۰ پرواز بیان کرد و افزود : تعداد پرواز ها در 
 مقایسه با سال قبل ۶۶ درصد افزایش داشته است که از این تعداد ۱۷۷۰۴ پرواز ورودی و ۱۷۷۰۵پرواز خروجی

 بوده اند.
سرپرست شرکت شهر فرودگاهی امام خمینی گفت : مقدار بار همراه مسافر تا پایان آذر ۱۴۰۱ برابر با ۳۷۵ تن 

بوده است که این میزان در مقایسه با سال قبل ۶۱ درصد افزایش داشته است.
چلنــدری افزود : شــرکت های هواپیمایی ماهان، ایران ایر و ترکیش بیشــترین حجــم پرواز ها را میان 
 ۳۳ شــرکت داخلی و خارجی انجام داده اند که بیشــترین مســافر به مقاصد استانبول، نجف و دبی جابجا 

شده است.

تلاش مجلس برای تدوین آیین نامه دو فوریتی در خصوص وام مشمولان غایب

افزایش ۸۸ درصدی تعداد مسافران هوایی

مدیر کل امور شرکت های دولتی وزارت اقتصاد گفت: پیش بینی 
می کنیم تعداد شرکت هایی که وزارت اقتصاد بتواند صورت های 
مالیشان را منتشر کند تا پایان امسال به یک هزار شرکت می رسد.
آقای محمد عنبری مدیر کل امور شــرکت های دولتی وزارت اقتصاد از انتشار 
صورت های مالی ۲۰۷ شرکت دولتی در سامانه کدال خبر داد و گفت: از پارسال با 
انتشار صورت های مالی شرکت های دولتی از جمله وظایف وزارت اقتصاد بود. ما 
نیز صورت های مالی ۳۰۰ شرکت دولتی را منتشر کردیم.به گفته او، اولین نوبت 
انتشار صورت های مالی مربوط به سال ۱۴۰۰ شرکت های دولتی ۲۰ مهر امسال با 
انتشار صورت مالی ۳۹۶ شرکت آغاز شد در نوبت دوم که ۱۷ دی منتشر می شود 
تعداد ۲۰۷ شرکت دولتی و عمومی صورت های مالی خود را منتشر خواهند کرد؛ 
که مجموع شرکت ها به ۶۰۳ شرکت می رسد.عنبری می گوید: پیش بینی می کنیم 
تعداد شــرکت هایی که وزارت اقتصاد بتواند صورت های مالیشان را احصا کند 
به یک هزار شرکت می رســد. وزیر اقتصاد وعده داده بودند تا بهمن، اطلاعات 
صورت های مالی ۲۰۷ شرکت منتشر می شــود که با تلاش وزارت اقتصاد این 
اطلاعات زودتر منتشر شد.مدیر کل امور شرکت های دولتی با اشاره به جزئیات 
انتشار صورت های مالی این شرکت ها گفت: شرکت های دولتی تا سال گذشته 
تکلیفی برای انتشــار صورت های مالی خود نداشتند و مابقی شرکت هایی که 
منتشر می کردند از جمله شرکت های بورسی بودند. عنبری می گوید: این اقدام 
از رویکرد های رئیس جمهور و وزیر اقتصاد برای شــفافیت است که مردم بدانند 
دیگر تاریکخانه ای به اسم شــرکت های دولتی وجود ندارد. هفته آینده نیز این 
صورت های مالی به زبان ساده منتشر می شوند که هر فرد بتواند اطلاعات عمومی 
از شرکت های دولتی داشته باشند. به گفته مدیر کل امور شرکت های دولتی وزارت 

اقتصاد، این صورت های مالی ۱۲۰ شرکت زیرمجموعه بانک ها، ۶ زیرمجموعه 
تامین اجتماعی، ۷ زیرمجموعه بازنشستگی کشوری، ۸ فدراسیون، ۱۶ مورد مربوط 
به سایر شرکت های زیرمجموعه نهاد های عمومی غیردولتی و ۱۶ شرکت تحت 
نظارت دولت است که در مجموع ۲۰۷ شرکت را شامل می شود. این مقام مسئول 
گفت: به علت اینکه این موضوع یک امر قانونی است، کمیسیون اصل نود از ما 
گزارش خواسته و همچنین دیوان محاسبات و بازرسی نیز به این موضوع ورود کرده 
اند. ما نیز به صورت برخط اطلاعات شرکت هایی که صورت های مالی را در اختیار 
ما قرار داده یا نداده اند، را به آن ها اطلاع رسانی می کنیم. یک سری فدراسیون ها 
حتی با حسابرس قرار داد نبسته اند چه برسد به اینکه اطلاعات صورت های مالی 
را به ما بدهند. یا به طور مثال شــرکت های زیر مجموعه شهرداری ها همکاری 
موثری با ما نداشــته اند و ما پیگیریم که اگر همکاری نکردند ما خود مستقیم 

ورود خواهیم کرد.

قاسمی رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق تعاون گفت: با توجه به 
هدفگذاری ۱۰۰ میلیــون دلار برای صادرات خوراک دام، دولت 

باید حمایت های لازم را انجام دهد. 
آقای ارسلان قاسمی رئیس کمیسیون کشاورزی و صنایع غذایی اتاق تعاون 
در نشست خبری امروز گفت: بنابر آمار گمرک سال گذشته ۲۸ هزارتن به ارزش 
۱۱میلیون دلار خوراک آبزیان صادر شده که این رقم تا دی ماه به ۲۹ هزار تن به 

ارزش ۲۱ میلیون دلار افزایش یافته است.
به گفته او، هدف گذاری ما برای صادرات ۱۰۰ میلیون دلار است،  براین اساس 

دولت باید حمایت های لازم را برای صادرکنندگان انجام دهد.
قاســمی می گوید: اکنون ۲۵درصد سود کارخانه ها صرف مالیات می شود، اما 
مرغداران بخشی از این مالیات معاف هستند. هزینه انرژی هم برای آنها ارزان تر 
از کارخانه هاست و همه این عوامل سبب شده که خود دامداران و مرغداران در 

مکان های تولید خود خوراک آماده تولید کنند.
این مقام مســئول با بیان اینکه در تولید نهاده های کشاورزی و محصولات 
نهایی مشکلی در کشــور وجود ندارد، گفت: امسال تولیدات بخش کشاورزی 
بیش از ۱۲۰ تن بود که نه تنها نیاز کشور را تأمین می کند،بلکه امکان پوشش 

نیازمندی های کشورهای همسایه هم وجود دارد.
رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق تعاون گفت: در زنجیره تولید و تامین کالاهای 

کشاورزی و صنایع غذایی کوچکترین مشکلی وجود ندارد.
به گفته او، علی رغم تمامی مشکلات، امنیت غذایی کشور تامین است. حال 
اینکه در بحث عرضه محصولات کشاورزی چه اتفاقی می افتد، به تولیدکننده 

ارتباطی ندارد.
قاسمی رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق تعاون گفت: اگر سیستم بیمار توزیع 
اصلاح شود، بدون تردید بازار تقاضا تحریک می شود به طوریکه مردم با قدرت 

خرید فعلی می توانند خرید گوشت قرمز داشته باشند.
رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق تعاون ادامه داد:تولیدکننده قیمت تمام شده از 
 حد نرمال بیشتر است که این امر منجر به کاهش میزان مصرف و تقاضا شده

 است.
رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق تعاونگفت: اکنون دامدار هرکیلو دام زنده را بین 
۱۰۰ تا ۱۰۵ هزار تومان عرضه می کند. پس از کشــتار گوشت با نرخ ۱۸۰ تا 
۲۰۰ هزار تومان باید بدست مصرف کننده برسد، درحالیکه قیمت گوشت در بازار  

۲۵۰ تا ۳۰۰ هزار تومان است.
قاسمی رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق تعاون گفت: بنابر اعلام مرکز آمار سرانه 
مصرف گوشت قرمز حدود ۶ کیلوست، اما وزارت جهاد ۱۱ کیلو اعلام کرده است.

مدیر کل امور شرکت های دولتی وزارت اقتصاد خبرداد: رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق تعاون مطرح کرد؛ 

انتشار صورت های مالی یک هزار شرکت دولتی تا پایان سال  هدفگذاری ۱۰۰ میلیون دلار برای صادرات خوراک دام و طیور 

 مجوزی برای افزایش قیمت لوازم خانگی
 صادر نشده است 

ســخنگوی وزارت صمت اعام کرد که مجوزی برای افزایش قیمت لوازم 
خانگی صادر نشده است. 

در روزهای قبل گزارش هایی از افزایش قیمت برخی برندهای لوازم خانگی منتشر شده بود. اما 
امید قالیباف در این رابطه در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه از تیرماه تاکنون مجوزی برای افزایش 
قیمت لوازم خانگی صادر نشده، گفت: در حال حاضر نیز مواد اولیه این صنعت افزایش نیافته 
است.به گفته وی بیشتر صنایع تولیدکننده لوازم خانگی، لوازم خط تولیدشان را برای پنج ماه آینده 

با نرخ ارز قبلی خریدند و بنابراین نیازی به افزایش قیمت وجود ندارد.
سخنگوی وزارت صمت در ادامه تاکید کرد که اگر تولیدکننده ای افزایش هزینه داشته باشد، 
طبق روال قبل می تواند آن را به سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان ارائه کند تا 
مورد بررسی قرار گیرد.گفتنی است اواخر خرداد امسال سخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت 
)صمت( از صدور مجوز افزایش ۱۵ درصدی قیمت برای تلویزیون و ۱۰ درصدی برای یخچال، 

یخچال فریزر و ماشین لباسشویی و ظرفشویی خبر داده بود که از اول تیر اجرایی شد.

حجم صادرات به ۷۵ میلیارد دلار می رسد 
معاون ســازمان توسعه تجارت با بیان اینکه باید در طول ۴ سال صادرات 
به ۷۵ میلیارد دلار برسد، گفت: یک نگرش معیوبی در مسئولین و فعالین 

اقتصادی داریم ناظر بر اینکه فقط کالای مازاد باید صادر شود.
سید احمدرضا علایی اظهار کرد: هر اکوسیستمی برای اینکه بتواند شرایط خود را حفظ کند، 
باید ثبات داشته باشد. شرایط ثابت در مورد صادرات غیرنفتی ناشی از پارامترهای داخلی و خارجی 

متعددی است که باید هرکدام از آنها را مورد بررسی قرار داد.
وی با اشاره به افزایش ۱۹ درصد تجارت غیرنفتی کشور افزود: این هدف گذاری در حقیقت 
بخشی از برنامه توسعه تجارت داخلی بوده و قرار است در طول چهار سال صادرات کشور به 
۷۵ میلیارد دلار برسد که مجموع تجارت خارجی کشور عددی نزدیک به ۱۴۰ تا ۱۴۵ میلیارد 
دلار خواهد بود.معاون ســازمان توسعه تجارت ایران با تاکید بر ضرورت حفظ روند افزایشی 
تجارت و صادرات کشــور بیان کرد: یکی از موضوعات خیلی مهم برای ثبات در این زمینه، 
اصلاح نگرش است. یک نگرش معیوبی در مسئولین و فعالین اقتصادی داریم ناظر بر اینکه 
کالای مازاد را باید صادر کنیم؛ درحالی که معتقد هستم اگر بتوانیم این نگرش را اصلاح کنیم 
بخش زیادی از مشــکلات حل می شود.وی افزود: وقتی چنین تفکری داشته باشیم که فقط 
باید کالای مازاد را صادر کنیم، از ابزار تعرفه برای کنترل بازار داخل استفاده می کنیم تا کمبود 
را مدیریت کنیم. خیلی از کشورها از جمله کشورهای بریکس که در شرایط ایران قرار دارند، از 

همین روند استفاده می کنند.
علایی با تصریح بر اینکه کالا باید بر اســاس و نیت صادرات تولید شود، اظهار کرد: در دنیا 
کالاهایی که تولید می شود بر اساس نیاز بازار صادراتی هستند و سهم این نوع تولید از سهم 
تولیدی که قرار است در داخل مصرف شود جدا شود؛ اما متأسفانه نتوانسته ایم این تفکیک را 

انجام دهیم و مشکلات داریم.

 درآمد عوارض خروج از کشور 
بیشتر از پیش بینی دولت

درحالی میزان درآمد دولت از محل عوارض خروج از کشــور در ۹ ماه سال 
جاری به بیش از ۱۵۰۰ میلیارد تومان رسیده است که دولت در بودجه، میزان 
درآمد از این محل را برای کل سال ۱۵۰۰ میلیارد تومان پیش بینی کرده بود. 
عملکرد درآمدهای مالیاتی کل کشور طی سال ۱۴۰۰ نشان می دهد که میزان عوارض خروج 
از کشوری که دریافت شد ۱۲۰۴ میلیارد تومان بود.این درحالی است که در شش ماهه نخست 
ســال جاری بیش از  ۱۰۸۵ میلیارد تومان عوارض خروج از کشور دریافت شده است که این 
میزان در هفت ماه امســال به بیش از ۱۲۶۱ و در هشت ماه سال ۱۴۰۱ نیز به ۱۴۱۳ میلیارد 
تومان رسیده است.این ارقام و آمار حاکی از آن است که میزان مالیاتی که دولت از مسافران برای 
خروج از کشور اخذ کرده، در هشت ماه سال جاری از کل سال ۱۴۰۰ بیشتر است.بر این اساس 
و طبق آمار، مسافران در ۹ ماه سال جاری نیز ۱۵۶۳ میلیارد تومان عوارض پرداخت کرده اند.
عوارض خروج از کشور یکی از منابع درآمدی برای دولت است که میزان آن هر سال در لایحه 
بودجه تعیین می شود. اما در لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ بر خلاف سال های گذشته میزان عوارض 
خروج از کشور برای هر نفر مشخص نشد و فقط به طور کلی در بخش درامدهای دولت در 
بخش مالیات بر کالاها و خدمات، عوارض خروج مسافر از مرزهای کشور هزار و ۵۰۰ میلیارد 

تومان پیش بینی شده بود.

قیمت هتل ها در نوروز ۱۴۰۲ گران نمی شود 
رئیس جامعه هتلداران کشــور اعام کرد: قیمت هتل هــا در نوروز ۱۴۰۲ 

افزایش نخواهد داشت.
جمشید حمزه زاده گفت: با توجه به اینکه هتل ها از اکنون در حال آماده سازی و برنامه ریزی 

برای ایام نوروز هستند هیچ افزایش قیمتی در تعطیلات ایام نوروز ۱۴۰۲ نخواهیم داشت.
حمزه زاده در خصوص ورود مسافران اروپایی در ایام تعطیلات سال نوی میلادی نیز گفت: 
با توجه به اینکه اروپایی ها معمولا از چندماه قبل برای سفر و رزرو هتل اقدام می کنند به علت 
اغتشاشات و حوادث اخیر کشور ۹۰ درصد کنسلی داشته ایم.رئیس جامعه هتلداران در ادامه گفت: 

به صورت کلی ۸۵ درصد در مقایسه با سال های گذشته کنسلی هتل داشته ایم.

اینفوگراف

مدیرکل بنادر و دریانوردی اســتان بوشــهر از 
راه اندازی نخستین خط کشتیرانی کانتینری از بندر 
بوشهر به بندر جبل علی امارات متحده عربی خبر داد 
و گفت: با راه اندازی این خط دریایی زمینه صادرات 
و واردات محصولات افزایش می یابد و هزینه حمل 
محموله های صادراتی برای فعالان اقتصادی کاهش 

یافته است. 
محمد شکیبی نسب اظهار کرد: طرح توسعه بندر بوشهر به سبب 
محدودیت اراضی در این بندر در مجتمع بندری نگین در حال 
اجرا است که خوشبختانه با حمایت سازمان بنادر و دریانوردی، 
تأسیســات زیربنایی این مجتمع بیش از ۹۱ درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد.مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر، جاده و 

پل دسترسی به جزیره و بندر نگین را از جمله تأسیسات زیربنایی 
دانست و تصریح کرد: با برنامه ریزی تا سال آینده این تأسیسات 

به اتمام می رسد.
این مقام مسئول فراهم کردن بستر برای جذب سرمایه گذاری 
بخش خصوصی در بندر نگین را مورد اشاره قرار داد و تصریح 
کرد: در حال حاضر چهار شرکت نفتی متقاضی سرمایه گذاری 
در مجتمع بندری نگین بوشــهر هستند که مقدمات اولیه آن 
فراهم شــده است.به گفته وی، در هشــت ماه امسال میزان 
تخلیه و بارگیری کالا روند مطلوبی داشــته و در بندر بوشهر 
تخلیه و بارگیری کالاهای کانتینری ۵۶ درصد نسبت به سال 
قبل افزایش یافته اســت. به گزارش وزارت راه و شهرسازی، 
شکیبی نسب یکی از مطالبات مهم بازرگانان و صادرکنندگان 
محصولات را ایجاد خط کشتیرانی از بندر بوشهر دانست و بیان 
کرد: با توجه به اینکه میگو تولیدی استان بوشهر از دیگر بنادر 
کشور صادر می شد، برای تحقق مطالبات بازرگانان زمینه صادرات 
آبزیان از بندر بوشهر فراهم شده است.مدیرکل بنادر و دریانوردی 
استان بوشهر از راه اندازی نخستین خط کشتیرانی کانتینری از بندر 
بوشهر به بندر جبل علی امارات متحده عربی نیز خبر داد و گفت: 
با راه اندازی این خط دریایی زمینه صادرات و واردات محصولات 
افزایش می یابد و هزینه حمل محموله های صادراتی برای فعالان 

اقتصادی کاهش یافته است.

شرکت عمران شــهرهای جدید از افتتاح و آغاز عملیات 
اجرایی تعداد ۱۵۳ پروژه روبنایی و زیربنایی طی یک سال 

گذشته در شهرهای جدید خبر داد.
بر اســاس گزارش جمع آوری شده از ابتدای دی ماه سال ۱۴۰۰ تا پایان 
آذرماه امسال، عملیات اجرایی تعداد ۶۹ پروژه روبنایی و زیربنایی در ۱۵ شهر 
جدید کشور آغاز و ۸۴ پروژه دیگر در ۱۴ شهر جدید افتتاح و مورد بهره برداری 
قرار گرفته است.طبق این گزارش تعداد ۲ پروژه در حوزه های آماده سازی 
و تأسیسات شهری متعلق به شهر جدید امیرکبیر، یک پروژه تجاری برای 
شهر جدید اندیشه، ۳ پروژه در بخش های تجاری و آموزشی مربوط به شهر 
جدید ایوانکی، ۷ پروژه در حوزه های آموزشی، فرهنگی، مذهبی و ورزشی 
برای شهر جدید پردیس، ۲ پروژه در بخش های انتظامی و آموزشی متعلق به 
شهر جدید پرند، ۷ پروژه در حوزه های آماده سازی، فضای سبز و تأسیسات 
شهری مربوط به شهر جدید رامین و ۲۵ پروژه در بخش های آماده سازی، 
آموزشی، فضای سبز، تأسیسات شهری، حمل و نقل، فرهنگی و ورزشی 
مربوط به شهر جدید سهند در لیست پروژه های افتتاحی اعلام شده است.
همچنین ۱۴ پروژه در حوزه های آماده سازی، فضای سبز، تأسیسات شهری، 
حمل و نقل و فرهنگی متعلق به شهر جدید شیرین شهر، یک پروژه آموزشی 
برای شهر جدید عالیشهر، ۲ پروژه انتظامی و درمانی برای شهر جدید علوی، 
۱۰ پروژه در حوزه های آماده سازی، آموزشی، فضای سبز، درمانی و مذهبی 
متعلق به شهر جدید فولادشهر، ۸ پروژه در بخش های اداری، آماده سازی، 
آموزشی، فضای سبز، تأسیسات شهری و درمانی برای شهر جدید گلبهار، 

یک پروژه آماده سازی برای شهر جدید گلمان و یک پروژه آموزشی برای 
شهر جدید هشتگرد از دیگر پروژه های افتتاحی و در دست اقدام بیان شده 
اســت.به گزارش شرکت عمران شهرهای جدید، بر اساس آمار گردآوری 
شــده عملیات اجرایی ۱۷ پروژه در حوزه آماده سازی و محوطه سازی، ۱۰ 
پروژه آموزشی، یک پروژه انتظامی، ۹ پروژه در بخش پارک و فضای سبز، 
۷ پروژه در حوزه تأسیســات شــهری، ۳ مورد تجاری، ۲ پروژه در بخش 
تجهیزات شهری، ۲ پروژه در بخش گردشگری و تفریحی، ۴ پروژه درمانی، 
۳ پروژه فرهنگی، ۶ پروژه مذهبی، ۴ پروژه ورزشــی و یک مورد در سایر 
حوزه ها طی مدت زمان مذکور در سطح شهرهای جدید ایوانکی، بهارستان، 
بینالود، پردیس، پرند، رامشار، رامین، سهند، شیرین شهر، صدرا، عالیشهر، 
علوی، فولادشهر، مجلسی و هشتگرد آغاز شده که بیشترین آمار آن مربوط 

به شهر جدید پرند اعلام شده است.

 خط کشتیرانی کانتینری 
بین بندر بوشهر و امارات راه اندازی شد

 آغاز عملیات اجرایی 
و افتتاح 153 پروژه روبنایی و زیربنایی

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس، گفت: وزارت جهاد 
کشاورزی باید گزارش کاملی از سیاست های خود برای 
تامین میوه شب عید به کمیسیون کشاورزی ارائه کند تا 

آن را بررسی کنیم.
به گزارش خانه ملت، محمد جواد عسکری در نشست کمیسیون 
کشاورزی، آب، منبع طبیعی و محیط زیست مجلس شورای اسلامی 
با حضور وزیر جهادکشاورزی و سایر مسئولین اجرایی در خصوص 
تامین میوه شب عید، گفت: خرید میوه شب عید نباید همانند سال 
گذشته به نحوی پیش برود که نیاز باشد دستگاه های نظارتی و سازمان 

بازررسی به آن ورود کنند و به ناراحتی مردم منتهی شود.
نماینده مردم داراب و زرین دشت در مجلس شورای اسلامی با تاکید 
بر اینکه وظیفه ما حمایت از تولید است، عنوان کرد: اگر مشاهده کنیم 
دستگاهی همکاری لازم را در زمینه خرید میوه شب عید را ندارد آن 
را مصداق ترک فعل می دانیم و به دستگاه نظارتی معرفی می کنیم. 
افراد نباید به ماموریت محوله خود عمل نکنند، مگر مردم چه میزان 

تحمل دارند. این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
دستگاه های اجرایی باید در حوزه ماموریتی خود به وظایف عمل کنند، 
تصریح کرد: امسال قرار نیست در زمینه تامین میوه شب عید شاهد 
آزمون و خطا باشیم، پرتقال روی دست باغداران مانده و این مسئله از 

سوی نمایندگان شمال کشور بارها مطرح شده است.
وی با اشاره به اینکه مشکلات و نارسایی ها وجود دارد اما ساماندهی 
آنها وظیفه دولت است و اعضای دولت باید بر اساس مسئولیتی که 
برعهده گرفته اند به وظیفه ذاتی خود عمل کرده و گزارش آن را به 
کمیسیون ارائه کند، افزود: اگر قرار است مسئولیت تامین میوه شب 
عیــد به بخش خصوصی محول گردد باید این موضوع ظرف یک 
هفته تعیین تکلیف گردد هرچند با توجه به اتفاقات رخ داده در سال 

گذشته نگرانی هایی داریم.
عسکری با بیان اینکه اگر سیستم نظارتی وزارت جهاد کشاورزی 
قوی نباشد اتفاقات سال گذشته تکرار می شود، گفت: وزارت جهاد 
کشاورزی باید گزارش کاملی از سیاست های خود برای تامین میوه 

شب عید به کمیسیون کشاورزی ارائه کند تا آن را بررسی کنیم.
نماینده مردم داراب و زرین دشت در مجلس شورای اسلامی افزود: 
طی هفته جاری نشستی را با حضور وزرای جهاد کشاورزی، صنعت، 
معدن و تجارت، امور خارجه و ســایر دستگاه های اجرایی در زمینه 
تامین میوه شب عید و صادرات محصولات باغی و کشاورزی برگزار 
می کنیم تا مسائل را تعیین تکلیف شوند و مشخص شود دولت چه 

برنامه ای برای پرتقال های باقی مانده روی دست کشاورزان دارد.
رئیس کمیسیون کشــاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست 
مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در کنار صادرات باید به صنایع 
تبدیلی و تکمیلی مرکبات نیز توجه شود، گفت: اقدامات خوبی در زمینه 
صادرات محصولات کشاورزی به چین انجام شده اما نمی توانیم منتظر 

باقی بمانیم تا ببینیم چه اتفاقاتی در این حوزه رخ می دهد.    
وی با اشــاره به اینکه در دقایق پایانی اعلام می شود که اعتبارات 
کافی وجود ندارد قابل قبول نیست، ادامه داد: خرید محصولات باقی 
مانده روی دست کشاورزان، صادرات محصولات کشاورزی و تامین 
نیاز میوه شب عید برای کمیسیون کشاورزی اهمیت زیادی دارد و اگر 

دستگاهی در این زمینه کم کاری می کند به ما معرفی کنید.
عسکری در پایان عنوان کرد: در زمینه محول کردن تامین نیاز شب 
عید به بخش خصوصی وزارت جهاد کشاورزی ریسک کرده است و 
اگر این افراد به خوبی به وظیفه خود عمل نکنند چه کسی پاسخگو 

می باشد؟

جهادکشاورزی سیاست خود برای تامین میوه شب عید را به کمیسیون ارائه کند
عسکری در نشست کمیسیون کشاورزی با حضور وزیر جهاد کشاورزی:

عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسامی 
گفت: در حوزه بازآفرینی شهری، ساخت مسکن 
در بافت های فرسوده شهری در اولویت مجلس 

قرار دارد. 
»اقبال شــاکری« در نشســتی با حضور معاون وزیر راه و 
شهرسازی و مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران افزود: 
نوسازی مردمی به دلیل وجود زیرساخت ها، خدمات روبنایی، 
زیربنایی و دیگر ظرفیت های بالقوه موجود در بافت های فرسوده 

مورد حمایت کامل مجلس شورای اسلامی است.
وی ضمن تقدیر از اقدامات و تلاش های انجام شده در حوزه 
بازآفرینی شهری اظهار داشت: در برخی محلات هدف بازآفرینی 
شهری در استان تهران تجربه های موفقی در راستای بهره مندی 

از ظرفیت های گروه های جهادی متخصص را شاهد هستیم.
رییس فراکسیون جهاد سازندگی و پیشرفت مجلس شورای 
اســلامی در ادامه خواســتار برنامه ریــزی لازم در خصوص 

بهره مندی از ظرفیت این گروه ها در محلات برای دیدار چهره 
به چهره با مردم و ترویج و تبیین تمام بسته های تشویقی به 
طور واضح و ساده و اعتمادسازی لازم در مردم توسط شرکت 

بازآفرینی شهری ایران شد.
»محمد آیینی« مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران نیز 
در این نشست در رابطه با رویداد سراسری و پویش جهادی و 
عظیم »بم سفیر نوسازی برای ایران قوی« اظهار کرد: طی سه 
روز مقارن با ســالروز زلزله تلخ بم در ۱۰۰ شهر بزرگ کشور 
که ۶۷ درصد بناهای ناپایدار در این شــهرها واقع شده اند، این 

پویش برگزار شد.
وی افزود: همچنین روزانه ســه نشست جداگانه با مدیران 
شهری، ســازندگان خرد و انبوه مسکن و یادآوری مسئولیت 
اجتماعی شان در ساخت و ساز در بافت های فرسوده و دیدار با 
مردم در مساجد و یا در محلات هدف بصورت چهره به چهره 
و پاسخ به سوالات و ابهاماتشان با حضور یک سفیر از شهر بم 

که در زمان وقوع زلزله مسئولیت داشته با همراهی یک سفیر 
از شرکت از مهم ترین موارد برنامه های این پویش بزرگ بود.

در این نشست موضوعاتی از قبیل، پیگیری انجام پروژه های 
بازآفرینی شهری در محدوده ها و محلات هدف، بسته تشویقی 
شهرسازانه، تسهیلات ارزان قیمت در محدوده و محلات هدف 
بازآفرینی شهری، کاهش زمان صدور پروانه ساختمانی و ارائه 
تخفیفات ویژه زمان صدور پروانه و عوارض توسط شهرداری ها، 
قوانین و تخفیفات ویژه نوسازی مسکن به صورت مردمی ساز در 
محدوده های هدف، نهضت آسفالت کلیه معابر خاکی محلات 
هدف بازآفرینی شهری ظرف سه سال در صورت تامین اعتبار و 

حمایت مجلس شورای اسلامی مطالبی بیان شد.
گفتنی است در این نشست در خصوص پروژه های بازآفرینی 
محلات هدف حوزه انتخابیه تهران، ری و شمیرانات مواردی 
مطرح که مورد بررسی قرار گرفت و دستورات مقتضی از سوی 

دبیر ستاد ملی بازآفرینی شهری پایدار صادر شد.

عضو کمیسیون عمران مجلس:

اولویت ساخت مسکن در بافت فرسوده شهری است


